
Tov. Šorn kot zastopnik učiteljstva v 
okr. šol. svetu naznanja, da se je zavzel za 
prepotrebno regulacijo učiteljskih plač tudi 
ptujski okr. šol. svet, ki je tozadevno resolucijo 
poslal staj. dež. odboru. 

Ker je ptujski »Štajerc" v predrzno laž
njivem članku napadal učiteljstvo, poudarjajoč, 
da je ono provzročilo izgrede v Ptuju dne 13. 
septembra, je treba, da se dotični članek po
pravi. V to svrho se izvoli deputacija, ki ima 
nalogo, da gre k predsedniku okr. šol sveta 
in prosi, da pošlje okr. šol. svet uradni po
pravek na uredništvo »Štajerca". 

Izrekla se je želja, da izreče društveno 
vodstvo tov. E. Adamiču v imenu društva so
žalje zaradi nesrečnega dogodka 20. septembra, 
ki mu je vzel dragega bratca Ivana. 

Tovariši in tovarišice, na snidenje pri 
prihodnjem zborovanju dne 12. listopada! 

Goriško. 
Tolminskega učiteljskega društva 

občni zbor se je vršil v nedeljo, 18. t. m., 
v Kobaridu. Zbralo seje 37 tovarišev in tova
rišic. Teh je bilo malo ; sploh je pa bila ude
ležba dobra, čeravno smo pogrešali marsikate
rega tovariša. 

Predsednik tov. Kenda pozdravi zboro
valce in predstavi vlad. zastopnika g. dr. Vo
dopivca. Nato se spominja z navdušenimi be
sedami jubileja Nj. Veličanstva, ki se mu od
pošlje vdanostna brzojavka. 

Tov. Kutin prečita tajniško poročilo, se
stavljeno jako natančno. Poročilo obsega mar
sikako praktično navodilo posebno mlajšemu 
učiteljstvu, zato naj bi se priobčilo v »Očit. 
Tovarišu". Prav je, da je bila v poročilu tudi 
zaslužena graja tistemu, ki je lani nesel na okr. 
šol. svet, kar se je pri obč. zboru govorilo. Je 
že prav, da pride nadzornik k obč. zboru, toda 
samo kot društveni Član, drugače ne. Letos ga 
pa ni bilo, čeravno je bil vabljen. Tudi prav! 
Ampak ust se nam ne bo mašilo s tem, da 
preganjate tovariše, ki se upajo ziniti pri obč. 
zboru, kakor ste lani napadli tov. Stresa. Tempi 
passati, gospodje birokrati! 

Iz blagajn i ko vega poročila smo posneli, 
da je kaša — prazna. Nekoliko smo jo napol
nili koncem zborovanja, ko smo vplačali zastalo 
udnino. 

Razprava o delovanju naših zastopnikov 
je bila precej živahna. Še bolj bi bila, ako bi 
si vsak upal povedati, kar ga teži. Osmelil se 
je pa tov. K. in izvajal: 

Lansko leto je bil premeščen tovariš H. 
iz Tolmina na potov, šolo LogStrmec vkljub 
težki bolezni, čeprav je prosil, naj ga puste v 
Tolminu, in priložil prošnji zdravn. izpričevalo. 
Nadzornik mu je rekel, da mora iz Tolmina 
zato, ker se ne vede dosti vljudno proti njemu! 
Vemo pa, da se je H. vedno dostojno vedel, 
vršil vestno svojo dolžnost v šoli in bil pri 
ljudeh priljubljen. Toda klanjati se ni znal, 
zato marš iz Tolmina. Po nadz. besedah se ne 
sme nadejati, da bi še kdaj prišel v Tolmin 
ali okolico. — K. je vložil proti premestitvi 
rekurz; prvo nadzornikovo vprašanje je bilo, 
kdo ga je napotil in kdo mu je sestavil utok. 
Bilje pooblaščen povedati, da mu je nasvetoval 
tov. Kenda. Tega je potem nadzornik o prvi 
priliki napadel, da hujska in šunta učiteljstvo ! 
Tri mesece ni bilo o rekurzu ne duha ne sluha, 
a bolni učitelj je moral opravljati težavno po
tovalno službo. Potem je prejel nekega dne v 
zavitku — suho prilogo k rekurzu (dekret pre
mestitve) brez vsakega pojasnila. Tako se po
stopa s pridnim, mladim učiteljem, ker si upa 
z lastno glavo misliti! Pred par leti pa je 
služboval v Tolminu tovariš žalostnega spo
mina, ki je delal sramoto učiteljstvu. Pri vsem 
tem je bil Benjamin persooa grata pri pred
stojnikih. Ali morda zato, ker je hodil tovariše 
denuncirat in je bil agent za znamenito za
upnico prežalostnega spomina, zaradi katere se 
danes kesa 99% učiteljev, da sojo podpisali? 
— Zato je stavil tov. K. na zastopnika sledeča 
vprašanja: 

1. Zakaj je bil Hude premeščen v Log 
vkljub zdravn. izpričevalu? 

2. Ali je bil res premeščen zato, ker se 
ni dovolj ponižno vedel proti nadzorniku? 

3. Ali sme tovariš tovarišu dati praven 
nasvet, ko se mu zgodi krivica, ali je to že 
»hujskanje" ? 

4. Kje leži Hudetov rekurz od meseca 
aprila in kdaj bo rešen ? 

Zastopnik učiteljstva tov. Dominko po
jasni, da je bil v Logu učitelj M. bolan, in 
smo ga morali premestiti. Ker je Log važna 
postojanka, smo morali poslati gor dobrega 
in s p o s o b n e g a u č i t e l j a . Tak učitelj 
je tov. Hude, zato smo ga poslali tja Zastop
nika učiteljstva sta tudi menila, da bolezen ni 
posebno huda. (Zato kompetenten zdravnik !) 
P r i s e j i se ni p r a v n i c g o v o r i l o 
o k a k e m n e d o s t o j n e m v e d e n j u . 

Tov. K. pravi, da mu to pojasnilo ne 
zadostuje. Učit. zastopnika morata stati na sta
lišču, da se ugodi učitelju, ki kaj prosi na pod
lagi zdravn. izpričevala. Tu pa ste zdravniško 
izpričevalo popolnoma prezrli. — Torej Do
minko trdi, da 80 poslali Hudeta v Log, ker 
j e d o b e r i n s p o s o b e n , a nadzornik 
je rekel temu, da mora v Log po lastni krivdi, 
z a r a d i n e d o s t o j n e g a v e d e n j a . 
Ako jo tako, potem g o v o r i e d e n n e 
r e s n i c o. Ali je govoril nadz. neresnico ? Zast. 
Bakovšček namreč potrdi, kar je navedel tov. 

Skupne zadeve. 
Jnbllejska samopomoč. Prav počasi 

kapljajo doneski za zadnja dva smrtna slučaja. 
54 članov je, ki še niso poravnali za slučaj 
Abram, kaj pa šele za slučaj Božič! 

Prosim, ne obtežujte posla in ne delajte 
nepotrebnih skrbi! Zopet so pristopili t r i j e 
člani, tudi nekateri so obljubili, poslal sem jim 
položnice, naj se torej podvizajo! 

P r e d s e d n i k . 
Kranjsko. 

Učiteljsko društvo za kranjski šol
ski okraj zboruje v ponedeljek, dne 2. no
vembra t. 1., ob 2. uri pop. v prostorih de
kliške šole v Kranju. 

Dnevni red: 
1. Poročilo posameznih poročevalcev o 

izvenšolskem delovanju. 
2. Samopomoč v bolezni, predava pred

sednik Fr. L u z n a r. 
3. Predlogi in nasveti. 
K mnogobrojni udeležbi vabita 

odbor in socialni odsek. 
Štajersko. 

Slovenjebistriško učit. društvo zbo
ruje 5. novembra t. 1. ob 10. uri dopoldne v 
veliki dvorani hotela »Avstrija" v Slov. Bi
strici s sledečim vzporedom: 

1. Dopisi (takrat velevažni). 
2. Poročila delegatov »Zaveze". Tovariša 

Krotky in Kokl. 
3. Socializem in šola. Govori bivši uči

telj, g. Kitek, žel. uradnik. 
4 Naša naloga glede izvenšolskega de

lovanja v prihodnjem šol. letu. Medsebojni 
razgovor z nasveti itd. 

5. Slučajnosti. 
Po obedu ravnotam pevska vaja. 
Pod prapor, kdor še ni popolnoma ob 

stanovsko zavest! 
J. K o k l , t. č. predsednik. 

Učiteljsko društvo za ptujski okraj 
je zborovalo 1. t. m ob obilni udeležbi. 

5 pozdravom na navzoče otvori tovariš 
predseduik zborovanje, posebe pa pozdravi tov. 
T. Weinharta iz Dornave, ki je zopet vstopil 
v naš društveni krog, nadalje tovariša Goloba 
Josipa iz Št. Janža n. D. p., Kožuha Antona iz 
Majšberga in Planerja Dragotina iz Cirkovc, 
ki so nanovo pristopili k društvu. 

Tov. predsednik naznanja, da se tov. rav
natelj M. Nerat zahvaljuje za sožalje, ki mu 
ga je naše društvo izreklo ob izgubi njegovega 
blagega sina Miroslava. 

Po razgovoru o različnih šol. vprašanjih, 
nam poroča tov. Kavkler o zbirki normalij, 
indeksu in o vzornem šol. redu. 

Iz naše organizacije. 



Dominko. Prejšnji Hudetov voditelj Kašca po
trdi navedene pritožbe in pravi, da se je Hu
detu zgodila velika krivica. Učiteljstvo takega 
postopanja ne sme mirno trpeti. Poživlja za
stopnika, naj energično čuvata učiteljske pra
vice ; temu se navzoči soglasno pridružijo. Na 
3. in 4. točko ni bilo odgovora! 

Jako lepo je bilo poročilo tov. Rakovščka 
o postopanju učitelja, ki pride v disciplinarno 
preiskavo. Upamo da tudi on, priobči svoja 
izvaianja. — Predlagal je resolucijo za javno 
kvalifikacijo in disciplinarni zakon. Brez disci
plinarnega zakona delajo z nami, kar hočejo. 
Oboje sprejeto. 

Slednjič smo sprejeli predlog, da se obhaja 
prihodnje leto društvena 25letnica in se v tej 
priliki odkrije v Kobaridu spom. plošča tov. in 
skladatelju, pok. H. Volariču. 

Tov. Mikuž se je spomnil žrtev 20. sep
tembra, a tov. Kokola nesrečnega tov. za ka
terega prosi »Učit. Tovariš". Nabrali smo zanj 
lepo vsoto 41 K, ki naj bo dokaz srčnega so
čutja in kolegialnosti. — Kokole nam je tudi 
poiasnil plačevanje raznih taks in napoved za 
ostbno dohodnino. — Privolitvi je bil izvoljen 
ves dosedanji odbor. 

Po zborovanju smo imeli skupno kosilo 
pri »Fedrigu", kjer so nas prav dobro postregli. 
Marsikatera pesem je zaorila v veselo razvedrilo. 
Bili smo vsi ene misli, enega duha. Tam smo 
tudi prejeli brzojavni pozdrav tov. Vrtovca. 

Veselih src smo se razšli z nado, da se 
kmalu zopet vidimo. 


